
Jegyzőkönyv 
 

a Világítani Fogok Egyesület 2023. december 3-án megtartott közgyűléséről 
 

 
Helyszín: Kerecsend, Fő u. 154.  
Időpont: 2023. december 3. 11 óra 
 
Résztvevők: a mellékelt jelenléti ív szerint. 
 
Román Éva, az egyesület elnöke megnyitja a közgyűlést, megállapítja, hogy a közgyűlés 
határozatképes, mivel a 14 egyesületi tagból jelen van 9 fő. 
 
Jegyzőkönyv-vezetőnek Kiss Sándor titkárt javasolja, aki a jelölést elfogadja. 
A közgyűlés a jegyzőkönyv vezetésével Kiss Sándor titkárt megbízza. 
 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Elekné Román Katalin Ritát javasolja, aki a felkérést elfogadja. 
A közgyűlés a jegyzőkönyv hitelesítésével Elekné Román Katalin Ritát megbízza. 
 
A közgyűlés ezt követően a kitűzött napirendnek megfelelően folytatja munkáját. 
 
1. napirend:  Az egyesület 2022. évi mérlegének, közhasznúsági jelentésének és 

beszámolójának megtárgyalása 
 
Román Éva elnök: A 2022.évi gazdálkodásra rányomta a bélyegét a „Fókuszban a gyerek” 
program finanszírozásában jelentkező sok probléma. A program utófinanszírozott. Bár 
kaptunk fejlesztési előlegként kölcsönt a Máltai Szeretetszolgálat Egyesülettől (MSZSZ), a 
kifizetési kérelmek lassú elbírálása, a támogatások vontatott folyósítása sok nehézséget 
okozott. A kölcsönt egyébként az MSZSZ-nek maradéktalanul visszafizettük.    
 
Szíjjártó-Nagy Mihály Ákos FEB-tag: Hogy történik a projekt finanszírozása? 
 
Kiss Sándor titkár: A program irányító hatósága (IH) a jóváhagyott költségvetés terhére 
támogatási előleget folyósított, amiből teljesítjük a kiadásokat, majd időszakonként kifizetési 
kérelmeket nyújtunk be, melyekben részben elszámolunk az előlegekkel, részben pedig a 
támogatási összeg további kifizetését kérjük. A legutolsó kifizetési kérelem benyújtásakor 
elszámolunk az utolsó, addig el nem számolt előleg résszel. A projekt megvalósítása alatt a 
fel nem használt előlegből és a kifizetési kérelmek alapján folyósított támogatási összegekből 
finanszírozzuk a megvalósítást. A likviditási probléma akkor keletkezik, amikor az előleg 
elfogy és a benyújtott kifizetési kérelmek elbírálása nem történik meg kellő időben. Ilyenkor 
azt a gyakorlatot követjük, hogy egyesületünk alap számlájáról hitelezünk saját magunknak. 
Az így kölcsön vett összeget természetesen visszatérítjük, amint megérkezik a kifizetési 
kérelem alapján jóváhagyott támogatás. 
 
Román Éva elnök: Természetesen jeleztük az MMSZSZ-nek, hogy az egyesületünk nem tudja 
hosszabb távon előfinanszírozni a projektet.    
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Szakmai tevékenységünket három 
részre osztanám. Egyharmad-egyharmad arányban végezzük egyesületi 
alaptevékenységünket és a „Fókuszban a gyerek” projekt hasznos, fontos elemeit, tovább 
ugyancsak mintegy egyharmadnyi arányban jelentkeznek munkánkban a projekttel 
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kapcsolatos szükséges, de terhes, esetenként fölöslegesnek tűnő adminisztrációs, 
nyilvántartási, jelentési és egyéb feladatok.        
 
Sándor György elnökségi tag: 2022-ben mintegy 54 millió Ft bevételünk keletkezett a 
különböző pályázati programokból és 4 millió Ft volt az adomány, illetve az adó 1 %-os 
felajánlásából származó bevételünk. Ez utóbbiból finanszíroztuk a táborokat és a hétvégi 
programjainkat. 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: 2021-ben és 2023-ban egyaránt 
lényegesen nagyobb adomány összeg folyt be, mint 2022-ben. 
 
Sándor György elnökségi tag: Adományok persze nem csak pénzben voltak. A sok 
természetbeni támogatás is jelentős és fontos volt.   
 
Az 1. napirendi ponthoz kapcsolódóan több kérdés és hozzászólás nem hangzott el. Az 
egyesület közgyűlése mindkét esetben egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal az alábbi 
határozatokat fogadta el: 
 

7/2023. (XII.3.) KGY határozat  
A Világítani Fogok Egyesület közgyűlése megtárgyalta az 
Egyesület 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 
beszámolót, 2022. évi mérlegét, valamint közhasznúsági 
jelentését és az előterjesztéssel egyezően elfogadta azt.  
 
8/2023. (XII.3.) KGY határozat  
A Világítani Fogok Egyesület közgyűlése megtárgyalta az 
Egyesület 2022. évi beszámolóját és az előterjesztéssel 
egyezően elfogadta azt.  
 

2. napirend: Az egyesület 2023. évi munkatervének és költségvetésének megtárgyalása 
 

Kiss Sándor titkár: Ismerteti az előzetesen kiküldött előterjesztést. (mellékelve) 
2023-ban is nehéz előre pontosan látni, mennyi lesz az egyesület kiadása. A tervezés több 
tekintetben becslésen alapul. Az időszakos elszámolások alapján becsült összegeket 
állapítottunk meg bevételi oldalon is. Több projektre épül a költségvetés, és vannak az 
egyesületnek saját bevételei is. 
 
A „Fókuszban a gyerek” program helyszíni ellenőrzésén megállapított hiányosság 
megszüntetése érdekében gondoskodni kell arról, hogy az Egyesület könyvelője a program 
záró ellenőrzésének időpontjáig készítse el a projekt elkülönített könyvelését. Ehhez 
szükségesnek tartom, hogy a könyvelő külön díjazást kapjon tekintettel arra, hogy ez a 
munka jelentősen meghaladja azt a munkamennyiséget, amelyért a vele kötött szerződés 
alapján havonta fizetünk.      
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Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: December 15-ig részletes 
beszámolót kell benyújtanunk a „Fókuszban a gyerek” program keretében megvalósult 
eszközbeszerzéseinkről. 
 
Sándor György elnökségi tag: Egyetértek azzal, hogy a könyvelő a szükséges többlet 
könyvelési feladat elvégzésért kapjon külön díjazást.   
 
Román Éva elnök: Én is támogatom a könyvelő számára külön díj megállapítását. Erről 
tárgyalni fogunk vele. Az OTP mikro adományok könyvelése is jelentős többlet feladatot 
jelent számára. Erről is beszélni kell vele. Véleményem szerint könyvelőnk díja – 
összehasonlítva a korábbi könyvelőével - nagyon kedvező.  
   
Sándor György elnökségi tag: Az OTP mikro adomány a mi pénzünk. Ezt nem lehet egyben 
könyvelni? 
 
Román Éva elnök: Erről már egyeztettem a könyvelővel. Nem lehetséges egyben könyvelni. 
Javaslom, hogy fogadjuk el a 2023. évi költségvetést és döntsünk arról, hogy a könyvelő 
többlet munkájáért díjazást kapjon, amelynek összegéről a közgyűlés felhatalmazása alapján 
a könyvelővel történő egyeztetést követően dönthessek.    
 
A 2023. évi költségvetéshez kapcsolódóan több kérdés és hozzászólás nem hangzott el. Az 
egyesület közgyűlése egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 
el: 

9/2023. (XII.3.) KGY határozat  
A Világítani Fogok Egyesület közgyűlése megtárgyalta az 
Egyesület 2023. évi költségvetésére vonatkozó javaslatot és azt 
az előterjesztéssel egyezően elfogadta.  

 
Az egyesület közgyűlése ugyancsak egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal az alábbi 
határozatot fogadta el a könyvelő többlet munkájának díjazásáról: 
 

10/2023. (XII.3.) KGY határozat  
A Világítani Fogok Egyesület közgyűlése egyetért az Egyesület 
könyvelőjének a „Fókuszban a gyerek” projekt elkülönített 
könyvelésével kapcsolatos többlet munkája külön díjazásával. A 
közgyűlés felhatalmazza Román Éva elnököt, hogy ez ügyben 
tárgyaljon és szerződést kössön a könyvelővel. 
Határidő: 2024.01.15. 
Felelős: Román Éva elnök 

 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Egy sor új gyermekfoglalkozás 
indult el a közelmúltban. Az iskolában a két fejlesztő csoport háromra bővült és elindultak a 
bokszedzések. Kamasz lány klub indítása szerepel terveink között. Erre nagyon nagy szükség 
lenne. Minden délután 20-22 gyerek van itt: utcaőrként, kis kertészként, a kreatív 
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foglalkozások résztvevőiként. A felnőtt kertbarátokat próbáljuk a gyermek csoporttal 
összekapcsolni. Közben folytatódik a családmentori tevékenység, dolgozik a tető kommandó, 
a drog rehabilitációs csapat, ismét csótányirtásra került sor, folyamatosan biztosítjuk a 
rászorulóknak a mosási és fürdési lehetőséget. 
Októberig 504 krízis kérelmünk volt, az összes esetszám 1270. 
Az adósságtanácsadó és a munkaerő piaci mentor jelentős ügyfélforgalmat bonyolít le.  
Az egri börtönnel jó kapcsolatunk alakult ki. Élő munkával a jövőben is segítenek.  
 
Gál Róbert tag: A drog probléma nem került szóba a rendőrökkel folytatott megbeszélésen? 
 
Elek Ágnes Borbála elnökségi tag: A rendőrség nem tudja addig zaklatni a dílereket, amíg 
azok megunják? 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Természetesen erről is esett szó. 
Jelenleg 16 fő van a látókörünkben. Sajnos a rendőrség nem győzi emberi erőforrással a drog 
elleni küzdelmet. Egyik dílert kiiktatják, rögtön másik áll a helyébe.    
 
Szíjjártó-Nagy Mihály Ákos FEB-tag: Az Önkormányzat honorálja azt valahogy az egyesület 
számára, hogy jelentős feladatokat vállalunk át tőlük? 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Az Önkormányzattal nagyon jó a 
kapcsolatunk. Sajnos nagyon szerények a lehetőségeik. Amit lehet segítenek pl: ingyenes 
iroda használatot biztosítanak, a közmunkásokkal, ha szükséges, azonnal segítenek adott 
feladatok megoldásában, területet biztosítanak az általunk vásárolt szociális tűzifa 
tárolására.    
 
Elek Zsuzsanna tag: Lesújtó a pénzügyi és a szakmai környezet, amiben működünk. 
Meghatódva és hálásan olvastam és hallgattam a beszámolókat. Nagyon köszönöm azt a 
munkát, amit végeztek. 
A kamasz hétvége, ha jól tudom, nem valósult meg. 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Megtartottuk a kamasz hétvégét.   
 
Román Éva elnök: Köszönöm a hozzászólásokat és köszönöm Zsuzsi elismerő szavait. 
Javaslom, hogy döntsünk a munkaterv elfogadásáról.  
 
A 2023. évimunkatervhez kapcsolódóan több kérdés és hozzászólás nem hangzott el. Az 
egyesület közgyűlése egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 
el: 

 
11/2023. (XII.3.) KGY határozat  
A Világítani Fogok Egyesület közgyűlése megtárgyalta az 
Egyesület 2023. évi munkatervére vonatkozó javaslatot és azt 
az előterjesztéssel egyezően elfogadta. 
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3. napirendi pont: Egyebek 
 
Román Éva elnök: Beszélnünk kell arról is, hogy mit látunk magunk előtt a jövőben. 
 
Kiss Sándor titkár: A TOP-PLUSZ keretében újabb pályázati lehetőség nyílik. Ebben 
egyesületünk az Önkormányzat konzorciumi partnereként vehetne részt. Ez a pályázat 
lehetőséget kínál azoknak a tevékenységeknek a finanszírozására, amelyek az EFOP projekt 
vége felé épültek be a projektbe, és amelyek további költségvetési háttere 2024-től nem 
biztos (pszichológusok, bokszedző, szupervizor, fejlesztő pedagógus). Lehetőséget kínálna a 
pályázat az Egyesület humán erőforrásának fejlesztésére is. Az ügyben az Agria 
Térségfejlesztési Kft-vel és az Önkormányzat vezetőivel előzetes egyeztetést folytattam. 
Tájékoztattam őket a számunkra fontosnak tartott fejlesztési területekről és arról, hogy a 
pályázathoz csatlakozásról a mai egyesületi közgyűlésen születhet döntés. 
A pályázat címe: Helyi humán fejlesztések, azonosító száma: TOP-Plusz-3.1.3-23. Az 
elnyerhető támogatás összege 300 millió Ft. A projekt 2024.07.01-től indulhat. A pályázatot 
2024.1.17-ig lehet beadni.   
 
Sándor György elnökségi tag: Véleményem szerint vegyünk részt ebben a projektben, de 
lehetőség szerint ne mi végezzük el a feladatokat. Ha mégis szorosabban részt akarunk venni 
a megvalósításban, csak pontosan lehatárolható, meghatározható feladatokat vállaljunk. Ne 
vállaljuk túl magunkat! 
 
Gaál Róbert tag: „Jó helyen van” a pályázatíró? 
 
Kiss Sándor titkár: Az előzetes információk szerint az Önkormányzat jó eséllyel pályázik a 
támogatásra.  
 
Szíjjártó-Nagy Mihály Ákos FEB-tag: Az egyesület kapna pénzt ebben a pályázatban? 
 
Kiss Sándor titkár: Ez attól függ, hogy milyen feladat- és munkamegosztásban egyezünk meg 
az Önkormányzattal, mint a konzorcium vezetőjével. 
 
Elek Zsuzsanna tag: Nagyon fontosnak tartom én is, hogy a feladatok az együttműködésben 
legyenek pontosan lehatárolhatók. 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Javaslom, hogy a TOP pályázatba 
építsük be a pszichológusokat, fejlesztő pedagógust, szupervizort, bokszedzőt, a többi 
feladat terület finanszírozását pedig a „Fókuszban a gyerek” program folytatásában 
próbáljuk biztosítani.  
 
Gaál Róbert tag: Tartok attól, hogy a pályázatírók, illetve a projektmenedzsment a 
támogatás jelentős részét elviszik, illetve kevés befolyásunk lesz a megvalósításra.  
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Román Éva elnök: Csakis tiszta feltételekkel, lehatárolt feladatokkal tartom támogathatónak 
a konzorciumban való részvételünket.  
 
Sándor György elnökségi tag: Javaslom, hogy a projekt költségvetésének tervezése során – a 
hosszú, öt év időtartamú megvalósításra tekintettel – bérfejlesztési lehetőség is kerüljön a 
költségtervbe. Ennek mértékét évi 5 %-ban javaslom megállapítani.  
 
Elek Zsuzsanna tag: Az országos kompetencia mérésk adatai elszomorítóak. Nagyon sok a 
funkcionális analfabéta. Ez a tény is annak szükségességét támasztja alá, hogy minél több 
fejlesztést biztosítsunk a gyerekek számára.  
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Az Iskola boldog minden ilyen 
lehetőségtől. Bennük biztosan partnerre találunk. 
 
Elek Ágnes Borbála elnökségi tag: Pszichológusként szeptember 1-től közvetlenül is 
rálátásom van az iskolai pedagógusok munkájára. Hatalmas munkát végeznek nagyon nehéz 
körülmények, feltételek között. A pedagógusok vért izzadnak a mindennapi munkában. 
Minden ilyen típusú segítség elkel az oktatásban.   
A TOP Plusz pályázatban való részvétel ügyében több hozzászólás nem hangzott el.  Az 
egyesület közgyűlése egyhangú szavazással, 9 igen szavazattal az alábbi határozatot fogadta 
el: 

12/2023. (XII.3.) KGY határozat  
A Világítani Fogok Egyesület közgyűlése egyetért azzal, hogy az 
Egyesület Kerecsend Község Önkormányzata vezetésével 
konzorciumi partnerként részt vegyen a Helyi humán 
fejlesztések című, TOP-Plusz-3.1.3-23 azonosító számú pályázat 
előkészítésében.  
A Közgyűlés elsődlegesen a pszichológusok, a bokszedző, a 
szupervizor és a fejlesztő pedagógus alkalmazását, valamint egy 
kamasz lány klub létrehozását és működtetését támogatja, mint 
lehatárolható, az Egyesület által vállalható feladatterületek. 
A közgyűlés meghatalmazza Kiss Sándor titkárt, hogy a pályázat 
előkészítésében az Egyesület képviseletében vegyen részt. 
A közgyűlés az Egyesület tényleges szerepvállalásának 
formájáról és mértékéről a pályázat kidolgozását követően a 
pályázat, illetve a konzorciumi megállapodás tervezetének 
ismeretében dönt.    
Felelős: Román Éva elnök 
               Kiss Sándor titkár 
Határidő: a pályázati kiírás szerint, illetve 2024. I. negyedév 

 
Román Éva elnök: Beszéljünk arról is, hogy mit tudunk a máltás program folytatásáról! 
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Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Pénteken ez a kérdés a BM-ben 
tartott délutáni egyeztetés fő témája volt. Az biztosnak látszik, hogy a program folytatódik 
jövőre is, a személyi állomány megtartása ugyancsak biztosnak tűnik. Amit jelenleg 
bizonytalannak látok, az a szakmai tevékenység megvalósításához szükséges forrás.  
Várhatóan egy féléves átmeneti időszak lesz, amíg kialakulnak a program hosszabb távú 
folytatásnak feltételei.  
 
Kiss Sándor titkár: Ha a jövőről beszélünk, arról is szót kell ejteni, hogy ki vagy kik fogják 
tovább vinni a munkát. Szeretném tájékoztatni a közgyűlést, hogy én lassan ténylegesen is 
nyugdíjba vonulnék, és szeretném átadni feladataimat egy nálam sokkal alkalmasabb 
utódnak. 
 
Gaál Róbert tag: Meddig tervezed még ellátni a feladatokat? 
 
Kiss Sándor titkár: Elsődleges, hogy találjunk megfelelő személyt, aki átveszi a feladatokat. 
Nem szeretném cserben hagyni a közösséget. Ha mégis időpontot kell meghatározni, akkor 
2023. március végén köszönnék el. 
 
Sándor György elnökségi tag: Andrisék cége januárban fog jelentkezni szervezetfejlesztési 
ügyben. Remélem, hasznos tanácsokat tudnak majd adni nekünk ezzel kapcsolatban. 
Elkészült a honlapunk. Egy hónap múlva egy erős kampányt kellene indítanunk annak 
érdekében, hogy további adományokat kapjunk.      
 
Román Éva elnök: Nem fejeztük be a személyi ügyekkel kapcsolatos tájékoztatást. 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Én is csökkenteni szeretném a 
munkámat. A digitális feladatoktól mindenképpen szeretnék megválni, illetve a munka 
máltás részét szeretném csökkenteni, ugyanakkor a szakmai feladatokat továbbra is szívesen 
ellátnám napi négyórás munkaidőben. Egy főállású személyre lenne szükség, aki mellett én 
félállásban továbbra is dolgoznék. 
 
Gál Róbert tag: Meddig tervezed még ellátni a feladatokat? 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Eredetileg januártól terveztem a 
váltást, de január végéig, az ellenőrzés lezártáig mindenképpen maradnom kellene.  
 
Román Éva elnök: Hat éve vagyok az Egyesület elnöke. Legnagyobb problémám, hogy nem 
látok rá nagyon sok dologra. Távol vagyok, nem veszek részt a napi munkában. Ettől rosszul 
érzem magam. Szeretnék egyszerű önkéntes lenni.   
 
Elek Ágnes Borbála elnökségi tag: Nagyon nehéz lenne másik elnököt találni. 
 
Román Éva elnök: Én az egyesületi elnökséget önkéntes munka keretében látom el, de van 
arra lehetőség, hogy az elnök évente kapjon valamilyen juttatást.   
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A közgyűlés tudomásul vette Kiss Sándor, Elekné Román Katalin Rita és Román Éva 
bejelentését. Azokkal kapcsolatban döntéshozatalra nem került sor. 
 
 
Elekné Román Katalin Rita tag, a Jelenlét Pont vezetője: Az útkeresők szeretnének egy 
egynapos programot tartani a gyerekeknek. Arlón már ezt csinálták. Januárban vagy 
márciusban jönnének. 
 
Elek Ágnes Borbála elnökségi tag: Nem javaslom ennek megtartását. 
 
 
További észrevétel, javaslat nem lévén a levezető elnök a közgyűlést bezárta. 
 
 
 

kmf. 
 
 
 
 
 
 

Kiss Sándor 
jegyzőkönyv-vezető 

Elekné Román Katalin Rita 
jegyzőkönyv hitelesítő 

Román Éva 
egyesületi elnök 

 


